
 

1 
 

PROTOKÓŁ NR XXXIX/24 

z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 11 stycznia 2024 r.,  

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu (sala 126) 

 

 

W posiedzeniu udział brali: 

1. Pan Waldemar Borczyk                  - przewodniczący Komisji  

2. Pan Robert Grabowski  - członek Komisji 

3. Pan Sebastian Jasiński  - członek Komisji 

 

Nieobecny: Pan Józef Kowal   

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pani Dorota Krajcer   - sekretarz powiatu 

2. Pan Zbigniew Wiśniewski  - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego  

       im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu 

3. Pan Zbigniew Giełzak  - przewodniczący Rady Rodziców I Liceum  

      Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki  

      w Wieluniu 

4. Pan Krzysztof Gagatek  - członek Komisji Rewizyjnej Rady Rodziców  

      w I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza  

      Kościuszki w Wieluniu 

5. Pani Beata Zając   - radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

6. Pan Przemysław Krężel  - skarbnik powiatu 

7. Pan Paweł Walczybok  - zastępca przewodniczącego Rady Rodziców 

      I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza  

      Kościuszki w Wieluniu 
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Proponowany porządek posiedzenia:  
 
1. Otwarcie XXXIX posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII posiedzenia Komisji. 

5. Wniosek Przewodniczącego Rady Rodziców I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu z dnia 18 grudnia 2023 r. o termomodernizację 

budynku I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu.  

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

7. Zamknięcie XXXIX posiedzenia Komisji. 

 

 

 

Pkt 1 

Otwarcie XXXIX posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

otworzył XXXIX posiedzenie komisji i powitał radnych, panią sekretarz, pana skarbnika i 

wnioskodawców.  

 

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdził, że na 4 członków komisji obecnych jest 3, czyli obrady są prawomocne. 

Nieobecny jest radny Józef Kowal. 

 

 

 

 

 



 

3 
 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? Nikt się nie 

zgłosił. Zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie (przy 

3 głosach „za”) przyjęła  porządek obrad (głosowało 3 członków komisji, nieobecny: radny 

Józef Kowal). 

 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XXXVIII posiedzenia Komisji. 

 

 Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś z radnych ma do tego jakieś uwagi?  Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest 

„za” przyjęciem protokołu z XXXVIII posiedzenia komisji? 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 3 głosach „za”) przyjęła protokół z XXXVIII posiedzenia Komisji 

(głosowało 3 członków komisji, nieobecny: radny Józef Kowal). 

 

Pkt 5 

Wniosek Przewodniczącego Rady Rodziców I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu z dnia 18 grudnia 2023 r. o termomodernizację 

budynku I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu. 

 

 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że wszyscy otrzymali materiały na tabletach, czyli wniosek i materiały 

pomocnicze w postaci pomiarów temperatury oraz wykaz wniosków składanych przez 

I Liceum Ogólnokształcące na remont szkoły. Zapytał pana przewodniczącego Rady 



 

4 
 

Rodziców skąd wziął się taki wniosek? Dodał, że wie, że w salach jest temperatura 

niezgodna z przepisami. Zimno jest w kilku salach. Jednak ciekawi go, czy podobnie było 

w ubiegłym roku? 

Pan Zbigniew Giełzak - przewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu odpowiedział, że pierwszym 

punktem od którego to się zaczęło była propozycja Rady Rodziców, aby coś zrobić dla 

uczniów i padł pomysł, że zrewitalizują strefę chillout’u, a jest przekonany, że najprościej 

wydaje się nieswoje pieniądze na nieswoje potrzeby. Więc gdy zebrali pieniądze od 

rodziców to stwierdził, że nie mogą ich wydać na nieswoje potrzeby, więc zorganizowali 

jako Rada Rodziców spotkanie, w którym uczestniczył on, pan Paweł Walczybok, który jest 

jego zastępcą i było jeszcze dwóch innych rodziców. Spotkali się z przewodniczącymi 

wszystkich klas w szkole. Opowiedzieli im o wizji, jaką mają, że zrobią im strefę chillout’u, 

żeby było fajnie, aby mogli odpocząć. A oni spojrzeli na nich jak na „wariatów” i mówią, że 

po pierwsze przerwy trwają 5 minut, więc nie mają czasu przejść z klasy do klasy, a co 

dopiero pomyśleć o odpoczynku, a po drugie są ważniejsze problemy, ponieważ w 

niektórych klasach jest zimno i w niektóre dni siedzą w kurtkach. Wtedy zrobili wielkie oczy. 

Potem wstał jeden chłopak i powiedział, że jeżeli im nie wierzą, to mogą podejść do okna i 

okazało się, że roleta przy oknie latała ze względu na nieszczelność okna, które było 

zamknięte. Zaczęli, więc drążyć ten temat i okazało się, że temat nie był przedmiotem 

zainteresowania, ponieważ wszyscy znieczulili się tym tematem. Nagle okazało się, że 

rodzice, którzy chodzili do tej szkoły, to stwierdzili, że były takie lata, że był problem. Dodał, 

że dyrektor oczywiście podejmował działania i nawet oni dali taką propozycję, że wytypowali 

klasy, w których jest największy problem, pomierzyli temperaturę i potwierdziło się, że jest 

problem. Zastosowano wtedy doraźne rozwiązania, że w kilku klasach zainstalowano 

klimatyzatory, aby w szczególności w poniedziałki włączyć klimatyzator i podnieść tę 

temperaturę. Dodał, że te klimatyzatory się sprawdzają. Byli nawet skłonni do tego, że na 

propozycję dyrektora, że zainstaluje dwa kolejne klimatyzatory w dwóch klasach, to oni jako 

Rada Rodziców dofinansują kolejne. Jednak zaczęli potem to analizować, że jest 

to doraźne rozwiązanie i kosztochłonne, ponieważ każde włączenie klimatyzacji to są 

koszty dla starostwa. W związku z tym przeprowadzili szereg rozmów, ponieważ rozmawiał 

z panem przewodniczącym, z panem starostą, z panem dyrektorem i jego konkluzja jest 

taka, a nie wie, czy pan skarbnik może gdzieś zainterweniować w tym temacie, ale w jego 

ocenie w starostwie nie ma systemowego rozwiązania. Powiedział, że był 15 lat dyrektorem 

w banku i to on był odpowiedzialny za sprzedaż, a nie za to, czy ma lokal. Jego zdaniem 



 

5 
 

dyrektor powinien być odpowiedzialny za edukację i za wyniki, a ktoś, czyli starostwo, 

powinno zapewnić tą pozostałą otoczkę. Jego zdaniem w starostwie brakuje takiej komórki, 

jakiegoś człowieka, który spojrzałby na wszystkie szkoły szerzej i zauważył dlaczego w tej 

szkole jest takie zużycie energii. Powiedział, że wszyscy się z tym borykają, nawet 

w domach prywatnych, wiedząc jakie są ceny energii. Stąd był ten ich wniosek, a wiedzą, 

że zaczynają się możliwości, a nawet widzi to na swojej bazie zawodowej, że firmy 

prywatne, doradcy finansowi przygotowują się do tego, że wpłyną środki z KPO i ci, którzy 

będą mieli gotowe projekty w szufladzie, to on sam doświadczał tego na kilku przypadkach, 

że zbierał dokumenty i zajęło mu to 3 dni, a w tym czasie pula środków się wyczerpała, 

bo inni mieli w szufladach gotowe wnioski i tylko je wyjęli i dostali pieniądze. Jedna rzecz 

to jest doraźne załatwienie sprawy już teraz, przynajmniej tam gdzie jest największy 

problem. Dowiedział się, że w klasach, w których jest wykorzystywana klimatyzacja to zdaje 

ona egzamin, ponieważ pomiary temperatury są w granicy 20 stopni i to jest w normie. 

Zauważył, że jest to doraźne rozwiązanie, ale to i tak jest cały czas pompowanie energii. 

Zauważył, że trzeba znaleźć jakieś rozwiązanie, bo po to się tutaj spotkali, aby zrobić 

kompleksową termomodernizację budynku, aby obniżyć te koszty i zapewnić komfort 

uczniom.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

wskazał, o które klasy chodzi, ponieważ ma taki wykaz, a o inne klasy nie chodzi i zapytał 

pana dyrektora, czy były jakieś poczynania związane z badaniami, gdzie to ciepło może 

uciekać? 

Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego im. 

Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że były czynione takie badania, 

a rozwiązania były doraźne. Ostatecznej decyzji nie dostali, a była mierzona przenikliwość 

ciepła przez mury, przez szyby, ale niestety okna stwarzają duży problem, ponieważ 

budynek istnieje już dwadzieścia kilka lat, od 1997 roku, więc jeżeli chodzi o stolarkę 

okienną, to nigdy nie było takiego dofinansowania, aby mogli sobie wymieniać swobodnie 

tam, gdzie jest potrzeba. Tak, że część okien była wymieniana. W latach 2017, 2018, 2019 

otrzymali jakieś pieniądze, tam gdzie były największe problemy z ciepłem oraz, gdzie ta 

stolarka była już na tyle zniszczona, że nie można było otwierać, ani zamykać okna. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy po wymianie tej stolarki zmieniły się parametry temperatury? 

Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu odpowiedział, że zmieniły się, oczywiście, że tak. 
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Dodał, że pan przewodniczący już powiedział, że okno pracuje i skoro są jakieś prześwity, 

to temperatura z zewnątrz musi wchodzić do środka. Dodał, że wie, że te parametry się 

zmieniły, ponieważ teraz w grudniu zostały uruchomione trzy nowe klimatyzacje.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zaznaczył, że nie ma co rozmawiać o klimatyzatorach, ponieważ to jest doraźne 

rozwiązanie, a trzeba ustalić co może być powodem tego, że te temperatury tak mocno 

spadły przy temperaturze 6 stopni na zewnątrz, a jest 15 stopni wewnątrz. Zastanowił się, 

czy to jest na pewno stolarka, czy to nie trzeba dołożyć grzejnik, czy nie trzeba zasilić 

pompy, która dopchnie to ciepło do pomieszczeń. 

Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego im. 

Tadeusza Kościuszki w Wieluniu przekazał, że w tym momencie, kiedy to ciepło zostało 

równomiernie rozmieszczone, czyli tam gdzie był ten ubytek, to zostało to w jakiś sposób 

zrównoważone i temperatura jest w miarę stała, czyli około tych 19-20 stopni, a minimum 

jest 18 stopni. Dodał, że jest to odczuwalne, że jest dobrze. Gorzej jak są te miejsca, gdzie 

jest ten ubytek, więc ta stolarka okienna to jest podstawa. Natomiast jeśli chodzi o inne 

punkty, ponieważ są takie punkty newralgiczne, gdzie najprawdopodobniej, chociaż nie ma 

jednoznacznej opinii fachowców odnośnie przenikalności ciepła przez stropodach, 

ponieważ tam też z pewnością jest ucieczka, a jeżeli chodzi o ściany, to trudno jest mu 

powiedzieć. Jednak myśli, że w technologii, która była stosowana dwadzieścia kilka lat 

temu, ta przenikalność jest dość duża.  

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że rozumie, ale jego ciekawi dlaczego to rok 2023 był takim rokiem, że to 

wszystko spadło? Dlaczego w 2022, 2021, 2020 roku nie było źle, a nagle okazało się 

w 2023 roku. 

Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu odpowiedział, że nie było nieźle, ponieważ jak już 

wcześniej była mowa, to od 2017 roku już próbowali wymieniać okna. Dodał, że radzili 

sobie, aby młodzież miała odpowiednie warunki do odbywania zajęć, nie we wszystkich 

pomieszczeniach, ponieważ są pomieszczenia, gdzie temperatura jest odpowiednia,                       

a są tylko takie pewne pomieszczenia. Dodał, że co roku składając projekt budżetu jakąś 

kwotę ujmował, bo chciał, aby małymi krokami iść w kierunku docieplania, izolowania okien. 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Jasińskiemu. 
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Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że ma takie wrażenie o tym, 

o czym rozmawiają do tej pory, że próbują w momencie kiedy „mamy zapowietrzony 

grzejnik, to próbujemy włączyć farelkę”. Sparafrazował to, ale tak to wygląda. Dodał, 

że zakupy klimatyzatorów są doraźne, chociaż wiadomo, że one dogrzewają. Jednak one 

nie kosztują paru groszy, więc czy zamiast zakupu klimatyzatorów nie warto wymienić 

okien i zażegnać cały problem. Powiedział, że chciałby zanim będzie ciąg dalszy zauważyć, 

że tak naprawdę ich wiedza pojawiła się dopiero wtedy, kiedy zostało napisane to pismo. 

Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że wiedza była zawsze. 

Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji zwrócił się do radnego i powiedział, 

że on mówi o tym, jaką on miał wiedzę i wypowiada się w swoim imieniu, a nie w imieniu 

Zarządu, czy w imieniu innych radnych. Podkreślił, że on tej wiedzy nie miał, nie spotkał 

wcześniej takiej sytuacji, a przynajmniej opisu, że są takie klasy. Dodał, że ilość tych klas, 

które są tutaj wypisane nie jest chyba na tyle znaczna, aby nie rozwiązać tego problemu. 

Powiedział, że szedłby w kierunku wymiany tej stolarki, a nie klimatyzatorów.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zwrócił się do pana dyrektora Wiśniewskiego, że na pewno pamięta dzień, w którym 

Komisja Rewizyjna przeprowadzała kontrolę w I Liceum Ogólnokształcącym. Zaznaczył, 

że później były na koniec wnioski, co jest najbardziej potrzebne w szkole, aby ona 

funkcjonowała prawidłowo, aby nauczyciele mieli komfort pracy oraz uczniowie. Stwierdził, 

że wtedy jednym z priorytetów, które wskazał pan dyrektor było boisko, które dzisiaj jest 

w realizacji. Dodał, że nie było tam mowy o nie dociepleniu klas, jako wniosek dyrektora, 

że mają problem, że nie mogą utrzymać prawidłowej temperatury w takich klasach. Zapytał, 

czy było to przeoczone? 

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego im. 

Tadeusza Kościuszki w Wieluniu odpowiedział, że było to przeoczone. Dodał, 

że faktycznie zostało to przeoczone, aby to w tamtym momencie wyartykułować.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że chciał tylko dopytać, ponieważ są rzeczy ważne i ważniejsze, a to zostało 

po prostu przeoczone. Udzielił głosu radnemu Grabowskiemu. 

 Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że jeżeli chodzi o problemy 

w szkołach, to zawsze były poruszane na Komisji Edukacji, a dotyczące termomodernizacji, 

remontów budynków i innych rzeczy. Dodał, że problem polega na tym, że nigdy nie było na 

to pieniędzy. Zawsze brakowało. Powiedział, że zgadza się z panem przewodniczącym 

Rady Rodziców, ponieważ ten problem można rozwiązać w ten sposób, że muszą znaleźć 
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projekt, który będzie polegał na tym, że pozyskają środki finansowe zewnętrzne na pokrycie 

kosztów związanych z termomodernizacją budynków. Natomiast jeżeli nie mogliby znaleźć 

tych środków finansowych na tyle dużo, że nie zrobią kompleksowej termomodernizacji, 

to mogliby zrobić na dzień dzisiejszy w ten sposób, że mogliby się starać przede wszystkim 

o wymianę okien. Z tego, co się orientuje to wymiana okien w całości kosztowałaby około 

450 tys. zł, czyli około pół miliona. Stwierdził, że nie ma co debatować nad tym, czy 

będziemy kupowali klimatyzatory i będziemy docieplać, ponieważ jak radny słusznie 

zauważył są to doraźne rozwiązania, więc trzeba to zrobić. Dodał, że w starostwie jest 

komórka, która się zajmuje pozyskiwaniem środków finansowych, więc ma taką prośbę, aby 

Zarząd poprosił tą panią, aby znalazła jak najszybciej projekt, w który mogliby wejść i jak 

słusznie zauważył pan przewodniczący Rady Rodziców te projekty powinny się już znaleźć 

w powiecie, one powinny być przygotowane. Dlatego, że jak się środki pojawią, to mogliby 

je uruchamiać, albo pozyskiwać. Powiedział, że jeżeli chodzi o I Liceum Ogólnokształcące 

im. Tadeusza Kościuszki to nie jest tylko ten problem, bo problem jest jeszcze jeżeli chodzi 

o Liceum Ogólnokształcące na ul. Piłsudskiego. Tam również pani dyrektor prosiła 

o pieniądze na termomodernizację tego budynku i to już trwa od iluś lat. Jednak problem 

polega na tym, że Starostwo Powiatowe nie ma na tyle dużych środków finansowych, aby 

finansować pewne rzeczy całkowicie z własnych środków. Zaznaczył, że powiat pozyskał 

sporo środków zewnętrznych, co myśli, że potwierdzi pan Przemysław Krężel i stwierdził, 

że mogliby iść w tym kierunku, jeżeli chodzi o termomodernizację szkół, a nawet można by 

napisać wniosek o termomodernizację wszystkich szkół. Mogliby się pochylić nad 

problemem Zespołu Szkół nr 2, I Liceum Ogólnokształcącego oraz II Liceum 

Ogólnokształcącego. Taki jest jego wniosek, mogliby wskazać Zarządowi, aby zacząć o tym 

myśleć. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że myśli, że jest to dobre rozwiązane, aby zrobić to globalnie. 

 Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że nie ma co dyskutować na 

temat problemów, bo ten problem trzeba szybko rozwiązać. Dodał, że on uważa, że ten 

wniosek nie powinien być rozstrzygany na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, ponieważ 

ta sprawa powinna być rozstrzygnięta na poziomie Zarządu. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że to był wniosek do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Pan przewodniczący 

Rady skierował to do Komisji, która jest jednostką pomocniczą Rady, więc aby Rada 

Powiatu mogła podjąć odpowiednie decyzje, to oni muszą dzisiaj wypracować stanowisko, 
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aby zminimalizować, albo usunąć usterki, które są w  I LO, a związane z utratą ciepła. 

Udzielił głosu panu radnemu Jasińskiemu. 

 Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji zapytał pana dyrektora, ponieważ 

wszyscy zgadzają się z tym, że trzeba to rozwiązać systemowo, ale to nie będzie szybko, 

ponieważ musi być projekt i na pewno pan skarbnik też się jeszcze wypowie. Jednak 

niezależnie, czy się napisze projekty i niezależnie skąd one by przyszły i w jakiej ilość,                    

to i tak muszą mieć wkład własny i na ten wkład własny też trzeba zarezerwować pieniądze 

i to będzie trwało. Powiedział, że pytanie do pana dyrektora jest takie, co można teraz 

zrobić doraźnie, aby rozwiązać te kwestie i żeby było ciepło w tych klasach. Możliwe, że w 

tym momencie należałoby pomyśleć o innym wykorzystaniu tych klas, które są ciepłe do 

tego doraźnego procesu edukacji i po prostu wyłączyć te zimne klasy.  

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu odpowiedział, że ten rok szkolny jest rokiem 

specyficznym, ponieważ przyjmowali prawie półtora rocznika uczniów, więc zajęcia 

odbywają się wszędzie tam, gdzie jest to tylko możliwe. Nie ma wolnych pomieszczeń, aby 

mogli coś przenosić. Dodał, że jest jedno pomieszczenie awaryjne, ale to jest pokój 

nauczycielski, gdzie można prowadzić zajęcia. Poza tym wszędzie są zajęcia prowadzone. 

Podkreślił, że na dzień dzisiejszy nie ma zagrożenia, że zostaną odwołane zajęcia 

z powodu, że temperatura spadła poniżej obowiązującej. Dodał, że należy o tym 

powiedzieć, że ta stolarka okienna, która szczególnie w miejscach, gdzie jest najgorzej, 

to nie będzie tak, że przeczekają z nią, bo jeśli rok przeczekają, to w kolejnym roku 

to wypatrzenie jest jeszcze większe. 

 Pan Paweł Walczybok - wiceprzewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że sam jest 

inżynierem budownictwa, więc zna się na termomodernizacji. Dodał, że w trakcie 

rozpatrywania tych wszystkich kwestii, które się pojawiały, były też takie drobnostki i jedna, 

aby osoby obecne na posiedzeniu miały tę wiedzę, że w momencie, kiedy pojawił się 

problem związany z zimnem, to rozpoczęli poszukiwania, co działo się w szkole jeżeli 

chodzi o wydatki majątkowe. Przekazał, że zmartwiło ich wtedy to, że I LO jest totalnie 

zaniedbaną szkołą, jeżeli chodzi o dofinansowanie na oświatę i mówi tutaj o kwestiach 

majątkowych. Dodał, że zgodnie z wykonaniem budżetu Starostwa Powiatowego, 

to w latach 2019-2023 szkoła nie dostała ani złotówki, jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, 

gdzie oświata była dofinansowana w powiecie na 10 718 000 zł. Pomija już to, ale jeżeli 

chodzi o kwestię dofinansowania tej szkoły, to w tej chwili jest to priorytet. Natomiast 
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kwestia tych sal, a wiadomo, że jeżeli jest więcej dzieci, to wszystkie klasy muszą być 

zagospodarowane, ale tak naprawdę w związku też nową dyrektywą Unii Europejskiej, 

że obiekty użyteczności publicznej muszą osiągać pewną klasę energetyczną, to tak 

naprawdę jest to krok, którym chcą zmobilizować powiat do pewnego działania. Stwierdził, 

że wymiana okien jest elementem wstępnym, ponieważ wiadomo, że budżet na 2024 rok 

jest zamknięty, chociaż wiadomo, że można coś tam jeszcze dołożyć. Powiedział, 

że powinien powstać projekt termomodernizacji i dobrze byłoby zabezpieczyć to na 

działaniach bieżących, aby to w międzyczasie w budżecie zmienić, żeby znaleźć pieniądze 

na wykonanie projektu, aby ten projekt w tym roku powstał, ponieważ jeżeli pojawią się 

środki, a obiekt nie jest wcale mały, czyli wykonanie tego projektu też będzie około 50 tys. zł 

i można by takie środki zabezpieczyć, aby był gotowy plan działania. Podkreślił, że każdy 

zdaje sobie sprawę, że budowanie szkoły, które odbyło się 30 lat temu to była zupełnie inna 

klasa materiałów, inna technologia. Zauważył, że przez to, że ta szkoła jest najmłodsza, 

to była niedofinansowana. W innych szkołach się coś działo, a w tej szkole nie, ponieważ 

była nowa i do dzisiaj wszyscy mówią, że to jest najnowsza szkoła. Jest najnowsza, 

ale potem przez te 30 lat nie było już nic robione, bo to jest tak, że jak ktoś wybuduje nowy 

dom, to przez pierwsze lata nic nie robi. Dodał, że straty ciepła są na poziomie 35% i to tutaj 

ucieka. Poinformował, że ten problem się pojawił przede wszystkim teraz przez to, że jest 

więcej dzieci oraz że koszty energetyczne ogrzewania dość mocno wzrosły. Wydaje mu się, 

że jeżeli powiat znajdzie pieniądze na projekt, a potem możliwe, że będzie dofinansowanie 

z KPO, to tak naprawdę pozwoli ograniczyć koszty utrzymania tych obiektów. Tak naprawdę 

dotyczy to tego budynku, ale tak naprawdę również innych budynków i przydałoby się 

kompleksowe działanie. Powiedział, że im zależy, aby spróbować znaleźć środki na część 

okien, ale również na wykonanie tego projektu kompleksowej termomodernizacji. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zwrócił się do pana skarbnika, ponieważ padło, że na szkoły poszło ponad 10 mln zł 

z budżetu i zapytał, na co to poszło? 

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu powiedział, że wolałby się opierać na 

swoich danych, których w tej chwili nie ma, ponieważ nie wiedział, że będzie 

musiał wyliczać inne szkoły. Dodał, że wydaje mu się, że są tutaj brane również pod uwagę 

sprawy budowy hali sportowej przy Zespole Szkół nr 1, budowy boiska przy Zespole Szkół 

nr 1, a nie wie, co było jeszcze wcześniej, zanim przyszedł do pracy, ale te kwoty wynikają 

z tych dużych inwestycji, które były przeprowadzone.  



 

11 
 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że za chwilę przedstawi stanowisko Zarządu Powiatu w Wieluniu i uważa, że nie 

będą już prosić na Komisję pana starosty. Udzielił głosu panu Gagatkowi. 

 Pan Krzysztof Gagatek powiedział, że jest członkiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Rodziców w I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu. 

Podziękował za spotkanie i możliwość omówienia tego tematu, ponieważ widać, że jest 

chęć rozwiązania tego problemu. Podkreślił, że ten problem już był i widać to z wniosku, 

który był składany do starostwa, jeżeli chodzi o remonty i modernizacje, ale możliwe, że nie 

było to w odpowiedni sposób zaakcentowane i te wnioskowane kwoty jakoś przemijały, 

a jeżeli chodzi o dofinansowania, to były bardzo nikłe i nie pozwalały na rozwiązanie 

problemu, więc problem z roku na rok istniał, a nie było o nim rozmowy. Myśli, że teraz po 

tym spotkaniu wszyscy zapamiętają, że jest taki temat i należy coś z tym zrobić. Zgodził się 

z przedmówcą, że kwestia zrobienia audytu i przystąpienia do procesu termomodernizacji 

to jest właściwy kierunek, a z tego, co na szybko sprawdził, to są dofinansowania 

na termomodernizację, jeżeli chodzi o okna, a jeszcze większe, jeżeli robią to wspólnie 

z odnawialnymi źródłami energii. Myśli, że jest kwestia, aby zbadać, jak wygląda aktualna 

sytuacja i ma nadzieję, że jeżeli chodzi o wsparcie finansowe dla starostwa, to będzie 

to korzystne, a wkład własny będzie do udźwignięcia. Tym bardziej, że jak dobrze kojarzy, 

to w tym roku starostwo ma budżet 70 mln zł na inwestycje, a tutaj mówią o kwocie 500 tys. 

zł minus dotacje. Uważa, że jest to do udźwignięcia.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że te około 70 mln zł na inwestycje, czy tak panie skarbniku? 

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu powiedział, że tak. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

dopowiedział, że to są rozpoczęte programy inwestycji, ponieważ niektóre inwestycje były 

wieloletnie, np. 5-letnie i one były etapowane w każdym roku. Przekazał, że ta globalna 

termomodernizacja z odnawialnymi źródłami energii była tematem różnych spotkań, była 

również omawiana na Zarządzie, aby podjąć takie działania. Podkreślił, że jest to bardzo 

kosztowna inwestycja i gdyby chcieli to zrobić globalnie, to musieliby wstrzymać praktycznie 

wszystkie inwestycje na terenie powiatu wieluńskiego, aby można było globalnie wykonać 

termomodernizację, ponieważ mówi tutaj o wszystkich obiektach użyteczności publicznej, 

które podlegają pod Starostwo Powiatowe w Wieluniu. Łącznie ze szpitalem, szkołami, 

bursami, Powiatowym Młodzieżowym Domem Kultury i Sportu. Zauważył, aby spojrzeć na 

to globalnie, bo to są potężne wydatki.  
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 Pan Krzysztof Gagatek zapytał, czy starostwo zrobiło audyt, jeżeli chodzi                          

o te wszystkie budynki i czy ta kwota już jest w jakiś sposób w tych audytach określona? 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

dopowiedział, że nie wie. 

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu powiedział, że też nie wie. 

Poinformował, że wczoraj odbył się Zarząd Powiatu i pan przewodniczący Borczyk odczyta 

stanowisko Zarządu, które wydaje mu się, że w pewnym stopniu załatwia tę sprawę. Zapytał 

pana dyrektora, ponieważ na Zarządzie był temat badania budynku kamerą termowizyjną, 

czy był? 

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego                             

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu odpowiedział, że był robiony.  

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu zauważył, że wczoraj usłyszał, 

że to badanie nie było negatywne, aby uciekało ciepło z budynku. 

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu poinformował, że było to robione w sposób doraźny. 

Nie było to zrobione w sposób fachowy od początku do końca, ponieważ oni jako 

gospodarze obiektu zwrócili się do projektanta, wcześniejszego wykonawcy z problemem, 

że w pewnych pomieszczeniach zaczyna im się faktycznie pojawiać problem, więc coś 

takiego zostało zrobione. Dodał, że były pokazywane miejsca, że ciepło ucieka, ale nie było 

to na zasadach takiego globalnego uciekania ciepła.  

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu poinformował, że budżet na 2024 rok 

zakłada rzeczywiście inwestycje w wysokości 76 559 000 zł w zaokrągleniu, ale z tym, 

że z tego środki własne, które powiat wyłoży na te zadania inwestycyjne, to kwota 

10 144 000 zł, a reszta środków są to środki zewnętrzne. W tym są dwie inwestycje, które 

związane są z I Liceum Ogólnokształcącym. Powiedział, że uważa, a w samorządzie jest 

już ponad 20 lat, że gospodarzem budynku jest dyrektor i to on odpowiada w całości 

za zadania, czyli za edukację i zarządzanie całym budynkiem. Dodał, że ma on swojego 

zastępcę, którego może wyznaczyć do niektórych zadań. Przekazał, że w powiecie jest 

komórka, która zajmuje się edukacją i jest to Wydział Edukacji oraz jest też komórka 

zajmująca się pozyskiwaniem środków zewnętrznych, czyli pani Pakuła. Powiedział, że przy 

tworzeniu budżetu zawsze stoją przed dylematem gdzie, co i komu dać i aby spełnić 

wnioski wszystkich dyrektorów. Podkreślił, że chce zaznaczyć, że nie da się spełnić 

wszystkich tych wniosków, ale w budżecie na przyszły rok, jeżeli chodzi o budynek I Liceum 

Ogólnokształcącego, to chciałby powiedzieć jakie to są sumy, bo w I Liceum 
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Ogólnokształcącym jest to budowa boiska do siatkówki, bieżni lekkoatletycznej i kortu 

tenisowego i jest to kwota 726 545 zł, w tym środki własne powiatu to 354 022 zł i ma 

nadzieję, że ta inwestycja zamknie się w tej kwocie, ponieważ jeżeli będzie większa, 

to będą musieli dołożyć dodatkowe środki własne. Drugie zadanie to jest budowa nowego 

boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy I Liceum 

Ogólnokształcącym i jest to kwota 2 235 000 zł, a z tego środki własne 817 500 zł, 

a dofinansowanie 1 417 500 zł, czyli środków własnych mają tutaj już około 1 200 000 zł. 

Dodał, że z własnego budżetu w roku 2024 muszą dołożyć do I Liceum 1 200 000 zł. 

Podkreślił, że chodzi o to, że działa ta komórka zajmująca się ściąganiem środków 

zewnętrznych, ponieważ szukają środków zewnętrznych, aby zrealizować jakiekolwiek 

zadania. Poinformował, że w trakcie roku również wychodzi np. jak pan dyrektor Wiśniewski 

pamięta, że w tamtym roku niby nic nie było zrobione, ale wydali dodatkowo 40 tys. zł, 

ponieważ przyjechała kontrola z Powiatowej Straży Pożarnej i musieli wymienić drzwi 

łączące budynek szkoły i halę. Powiedział, że pan przewodniczący odczyta za chwilę 

stanowisko zarządu z wczoraj. Dodał, że jak on tutaj przyszedł do pracy, to nie było nigdy 

mowy na temat termomodernizacji budynku I LO i to rzeczywiście mogła być sprawa tego, 

że to nowy budynek. Zawsze była jedynie mowa na temat budynku II LO i 

termomodernizacji tego budynku, ponieważ jego stan wymaga totalnej modernizacji. Chodzi 

mu o to, że tutaj od Rady Powiatu zależy, czy środki przeznaczą na budowę dróg, czy na 

oświatę i tutaj zawsze trzeba ważyć. Dodał, że zawsze starają się część tych środków 

przeznaczyć na szkoły. Zaznaczył, że przyszły rok, jeżeli chodzi o środki finansowe i 

wydatki na I LO to jest 1 200 000 zł i dodatkowe 200 tys. zł, o których powie pan 

przewodniczący. Zauważył, że jeżeli chodzi o to boisko wielofunkcyjne, to zamierzeniem 

budowy tego boiska było zmniejszenie kosztów związanych z wynajmem hali sportowej 

z WOSiR-u. Dodał, że poprosił panią główną księgową Powiatowego Centrum Usług 

Wspólnych w Wieluniu aby określiła mniej więcej jaki jest średni koszt korzystania z tej hali i 

wygląda to następująco: październik – 6 486 zł, listopad – 3 564 zł, grudzień – 4 052 zł. 

Średnia wychodzi około 4 500 zł do 5 000 zł miesięcznie. Dodał, że logicznym wydaje się 

wybudowanie tego nowego boiska z zadaszeniem, żeby z tego korzystali uczniowie.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

dodał, że nie chciałby, aby to wyglądało tak, że faworyzują niektóre placówki edukacyjne na 

terenie powiatu, a że I Liceum Ogólnokształcące jest gdzieś na boku zostawione. Jednak 

pan skarbnik przedstawił, że nie ma nikogo faworyzowanego, tylko działają tam, gdzie 

można pozyskać środki, albo już są gdzieś wstępnie z zewnątrz zapewnione, aby 
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realizować te inwestycje. Dodał, że rok 2024 jest szczególnym rokiem budżetowym, bo 

wydaje się, że pieniędzy jest bardzo dużo, ale są również potężne inwestycje, które są już 

rozpoczęte. Zauważył, że są np. drogi, które kosztują 40 mln zł i to są potężne pieniądze. 

Powiedział, że pozwoli sobie wspomnieć o generalnej przebudowie Oddziału 

Ginekologiczno-Położniczego SP ZOZ w Wieluniu i to będzie inwestycja ponad 20 mln zł, 

z czego powiat musi 10 mln zł wyłożyć ze swoich środków.   

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu poinformował, że 10 mln zł w ciągu 

3 lat.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że ma nadzieję, że nic się nie stanie w rządzie, że te środki, które zostały 

w roku 2023 zarezerwowane, że one dotrą do wieluńskiego szpitala, ale jednak dostali 

informację, że trzeba bardzo mocno o nie walczyć, że nie wszystkie promesy 

są zawarowane w budżecie na rok 2024. Zaznaczył, że mówi to w ramach informacji, 

ponieważ jeszcze różnie może być z tym budżetem. Poinformował, że pismo Rady 

Rodziców I LO w Wieluniu było również przedmiotem obrad Zarządu Powiatu w Wieluniu 

i poinformował, że zarząd dwukrotnie zajmował się tą sprawą i przekazał, że odczyta 

stanowisko Zarządu. 

 

 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Waldemar Borczyk odczytał 

pismo Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Wieluniu znak: FN.3221.9.2024 z dnia 

10 stycznia 2024 r. w przedmiotowej sprawie, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu panu dyrektorowi. 

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że dziękuje za to etapowe załatwienie 

sprawy, a on zobowiązuje się, że będzie poszukiwał tych środków zewnętrznych i ma 

nadzieję, że z panią Pakułą będzie szukał takich projektów.  

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu poinformował, że na wczoraj nie było 

jeszcze ogłoszonych żadnych konkursów z Funduszu Ochrony Środowiska. 

 Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu powiedziała, że na dzisiaj też nie. 

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu poprosił osoby biegłe w tych sprawach 
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o pomaganie. Podziękował za rozpoczęcie procesu, ponieważ zdaje sobie sprawę, że to 

będzie trwało. Stwierdził, że zdaje sobie sprawę, że nie wiadomo, czy 2 mln zł wystarczy na 

globalną termomodernizację, a nawet podejrzewa, że nie. Jednak już wymiana okien 

załatwi dużo.  

 Pan Paweł Walczybok - wiceprzewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że cieszy go to, 

że znalazły się pieniądze, ale to dopiero jest początek. Dodał, że przy tak dużym projekcie, 

jakim jest termomodernizacja budynku I LO, to postawienie przez Zarząd pana dyrektora, 

że to on ma się zajmować tym wnioskiem, jest według niego słabe, ponieważ temat jest 

na tyle poważny, że pan dyrektor nie ma kompetencji do tego, aby sam zrealizować tak 

duży projekt. Zauważył, że niezbędne jest wsparcie jednostki ze Starostwa Powiatowego. 

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu powiedział, że tak, jak najbardziej jest 

to wsparcie. 

 Pan Paweł Walczybok - wiceprzewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że przed chwilą 

było odczytane, że „zobowiązuje dyrektora”. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przekazał, że pan dyrektor ma panią Pakułę do pomocy. 

 Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że po naciskach na Zarząd 

została utworzona komórka, która pozyskuje środki zewnętrzne, jest pani Pakuła i ma 

wsparcie drugiej pani. Dodał, że jeżeli pan dyrektor będzie pisał wniosek, to na pewno 

te dwie panie go wesprą. Może Zarząd tego nie doprecyzował. 

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu powiedział, że zasada jest taka, 

że gospodarz jednostki, to on wie co się dzieje w jego szkole i on szuka środków na dane 

zadania. Później robi ten wniosek, ale otrzymuje od nich pomoc. Później Zarząd zatwierdza 

dany wniosek i to idzie dalej. 

 Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że ma jeszcze jedną taką 

uwagę, bo jeżeli pan dyrektor będzie pisał ten wniosek, to można ewentualnie pokusić się, 

czy nie napisać wspólnego wniosku do ochrony środowiska do Łodzi, ponieważ jeżeli 

napiszą wspólny wniosek, który będzie wiązał I LO z II LO, to może będą w stanie ściągnąć 

większe środki finansowe. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że za daleko odbiegają.  
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 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu powiedział, że należy mierzyć siły 

na zamiary.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał pana skarbnika o te 200 tys. zł, jaka jest gwarancja, że starostwo ściągnie te środki, 

ponieważ to jest z kar. 

 Pan Przemysław Krężel – skarbnik powiatu poinformował, że Fundusz Ochrony 

Środowiska tzw. powiatowy, czyli do budżetu powiatu spływają środki z opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska przez różnego rodzaju firmy działające na terenie powiatu. Tych 

środków na dzisiaj mają w budżecie 350 431 zł i są one już zagwarantowane, więc jeżeli by 

chcieli, to mogą te środki wydawać już teraz. Zauważył, że w piśmie wcześniej zostało 

napisane, że zobowiązał dyrektora do szukania środków z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, ponieważ na pewno wymiana okien nie zacznie się w lutym, czy 

marcu, tylko będzie robiona w miesiącach wakacyjnych. Dodał, że ma nadzieję, że do tego 

czasu rozpocznie się jakiś program i albo wymienią tylko i wyłącznie okna za 200 tys. zł, 

albo ewentualnie te 200 tys. zł będzie wkładem własnym do tych środków, które zostaną 

pozyskane. Dlatego pierwszą częścią było zobowiązanie dyrektora do szukania środków 

w Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska lub w innych funduszach, bo może 

również pojawić się coś innego i stąd taka kolejność.  

 Pan Paweł Walczybok - wiceprzewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że jemu zależy, 

aby zaopiniować pozytywnie ewentualnie propozycję przygotowania projektu 

termomodernizacji. Jeżeli ten projekt będzie, tak jak mówi, to będzie jakiś plan działania. 

Natomiast teraz piszemy wnioski, ale na tu i teraz można zabezpieczyć jakąś kwotę, to nie 

jest kwota kosmiczna, na przygotowanie takiego kompleksowego projektu 

termomodernizacji.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że może jest to dobry pomysł, ale nie jest to tematem dzisiejszego posiedzenia.  

 Pani Beata Zając – radca prawny zapytała, czy mają pewność, że można pozyskać 

środki, jak nie ma projektu? 

Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Jasińskiemu.  

 Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że zaczynają odbiegać 

od tematu przewodniego i cieszy się, że temat zaistniał na szerszym gronie, że ten temat 

jest procedowany, że ten temat ma jakieś pozytywne kierunki działania. Myśli, 
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że szczegółowe rozwiązania tej kwestii, to są już techniczne i odpowiednie służby pójdą 

w tą stronę. Podziękował za tą inicjatywę ze strony Rady Rodziców, że poszli w tę stronę 

i miło przyjął to, co padło na samym początku o łatwo wydawanych pieniądzach na rzeczy 

nikomu niepotrzebne, czy na nieswoje sprawy. Ogólnie zabrzmiało to ładnie. Natomiast 

poruszone były już drogi i szpital, więc od tematu odchodzą, a temat dobrze, że idzie 

w dobrym kierunku, więc ma nadzieję, że wszyscy wyjdą z tej sali zadowoleni.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu panu dyrektorowi. 

 Pan Zbigniew Wiśniewski - dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu poinformował, że on najbardziej jest zadowolony 

z tego wszystkiego, więc chciałby serdecznie podziękować. Wyjaśnił, że to zobowiązanie 

go, co przyjmuje, to on wie, że musi mieć wsparcie i to wsparcie zawsze ma w takich 

sytuacjach, jeżeli chodzi o dofinansowania i projekty. Dodał, że on jest gospodarzem i zna 

teren, wie ile czego potrzeba, jaki jest metraż, kubatura itd. Natomiast umowy w 90% 

podpisuje starosta z kontrasygnatą, więc on nie bierze na swoje barki całej 

odpowiedzialności. Dodał, że na pewno będzie potrzebował wsparcia od Rady Rodziców 

i od Zarządu, od pana skarbnika, od pani sekretarz, to na pewno to będzie. Wspomniał 

również o uwarunkowaniach prawnych i wtedy również będzie pytał o takie wsparcie.  

 Pan Zbigniew Giełzak - przewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że chciałby 

podziękować wszystkim, ponieważ to dzisiejsze spotkanie bardzo mu się podobało. 

Na początku padło pytanie, skąd pojawił się ten problem i zauważył, że on jest 

przewodniczącym Rady Rodziców i w tym roku pojawił się ten problem, może to dlatego, 

że te klasy były wcześniej niewykorzystywane, ponieważ nie było tyle dzieci, a może 

dlatego, że było to pierwsze spotkanie, które zorganizowali z przewodniczącymi klas.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu pani mecenas Zając. 

 Pani Beata Zając – radca prawny poinformowała, że jej zdaniem ten wniosek 

powinien zostać skierowany do Zarządu, ponieważ nie bardzo jest to kompetencją Rady, 

aby mogła cokolwiek uchwalić. Zapytała, że skoro wnioskodawcy wiedzą, jaka jest 

odpowiedź Zarządu i przedstawiliście sprawę Komisji, to można by przekierować ten 

wniosek na Zarząd, ponieważ uchwała może być uchylona. To nie jest kompetencja Rady, 

ponieważ Rada nie może narzucać Zarządowi, co ma się znaleźć w budżecie                                  
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i jak wykorzystać środki. Dodała, że ona rozumie, że chciano zainteresować tym szersze 

grono. 

 Pan Zbigniew Giełzak - przewodniczący Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu powiedział, że nie do końca 

wiedzieli gdzie to właściwie skierować.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał panią mecenas, po co było to posiedzenie, czy tak sobie i nie będą mieli żadnego 

wniosku dla Zarządu, ani dla Rady? 

 Pan Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że można by ich opinię, jako 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji skierować ten ich wniosek, że pochylili się nad 

problemem i stwierdzili, że wniosek o termomodernizację, czy ewentualnie pozyskiwanie 

środków, czy pisanie wniosków, aby Zarząd nad tym się pochylił. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że Zarząd się pochylił.  

 Pan Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że pochylił się wcześniej, 

niż oni zdarzyli się pochylić.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy w takim razie oni mają tylko przyjąć to do wiadomości? 

 Pani Beata Zając – radca prawny powiedziała, że nie, bo była bardzo 

konstruktywna rozmowa. 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, to z czym wychodzą? 

 Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu powiedziała, że musi być projekt uchwały 

do Rady. 

 Pani Beata Zając – radca prawny poinformowała, że jeżeli panowie to cofną, 

to będzie bez projektu uchwały Rady, a Komisja może napisać pismo do Zarządu, 

że zapoznała się z tym i że jest dla nich satysfakcjonujące to, co zrobił Zarząd, 

ale ewentualnie prosi o przyjrzenie się sprawie w sposób kompleksowy, czy zasadne byłoby 

zrobić najpierw audyt i cały projekt termomodernizacji. To co mówili tutaj radni można 

zawrzeć w piśmie do Zarządu.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy radni mogą po wnikliwym wczytaniu się w pismo Rady Rodziców, 

po wysłuchaniu Przewodniczącego i Zastępcy Przewodniczącego Rady Rodziców oraz 
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Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, pana dyrektora, pana skarbnika, wysłuchaniu 

radnych, mogą podjąć czy ten wniosek jest zasadny, czy bezzasadny? 

 Pani Beata Zając – radca prawny odpowiedziała, że nie powinni, ponieważ to nie 

jest kompetencja Rady.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że pani sekretarz mówi, że muszą podjąć uchwałę. 

 Pani Dorota Krajcer – sekretarz powiatu powiedziała, że jeżeli to jest skierowane 

do Rady, to Rada tylko w ten sposób może rozstrzygnąć tę sprawę, czyli podejmując 

uchwałę w sprawie zasadności lub bezzasadności.  

 Pani Beata Zając – radca prawny odpowiedziała, że ona tylko uprzedza, 

że ta uchwała może zostać uchylona przez Urząd Wojewódzki.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zauważył, że przewodniczący Rady przesłał to do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i nie 

mogą tego bagatelizować.  

 Pani Beata Zając – radca prawny podkreśliła, że radni nie mogą bagatelizować, ale 

ona uchwały nie podpisze, bo potem pan przewodniczący będzie bagatelizował jej 

umiejętności, jak urząd uchyli tę uchwałę.  

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że muszą podjąć decyzję, czy ten wniosek Rady Rodziców przy I Liceum 

Ogólnokształcącym im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu jest zasadny, czy bezzasadny? 

Zapytał, kto jest za tym, aby ten wniosek uznać za zasadny? 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 3 głosach „za”) uznała wniosek Przewodniczącego Rady Rodziców I Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu z dnia 18 grudnia 2023 r. 

o termomodernizację budynku I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki 

w Wieluniu za zasadny (głosowało 3 członków Komisji). 

 Materiały w przedmiotowej sprawie stanowią załącznik do uchwały.  

 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że wniosek został przez Komisję uznany za zasadny i kieruje go do dalszego 

procedowania.  
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 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu pan 

Waldemar Borczyk ogłosił 5 minut przerwy w obradach.  

 

 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu pan 

Waldemar Borczyk wznowił obrady po przerwie.  

 

 Pan Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprosił radnego Jasińskiego o odczytanie projektu opinii Komisji. 

 

 

Radny Sebastian Jasiński - członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oczytał projekt 

opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu z dnia 11 stycznia 2024 r. 

w sprawie wniosku Przewodniczącego Rady Rodziców I Liceum Ogólnokształcącego 

im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu z dnia 18 grudnia 2023 r. o termomodernizację 

budynku I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu, która stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

oczytał projekt opinii w sprawie rozpatrzenia wniosku, który stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, kto jest za przyjęciem przedmiotowej opinii wraz z projektem uchwały, która będzie 

przekazana do Rady Powiatu? 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 3 głosach „za”) wydała opinię w sprawie wniosku Przewodniczącego Rady Rodziców 

I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Wieluniu z dnia 18 grudnia 2023 

r. o termomodernizację budynku I Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki 

w Wieluniu (głosowało 3 członków Komisji). 

Opinia wraz z materiałami w przedmiotowej sprawie stanowią załączniki 

do protokołu.  
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Pkt 6 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przypomniał i poinformował o piśmie pana                                 z dnia 5 października 2023 

r., które mieli na tabletach (pismo Pana                            z dnia 5 października 2023 r. 

stanowi załącznik do protokołu), a druga kwestia która również była dostępna na tablecie 

to jest wniosek mieszkańców Pątnów (wniosek mieszkańców miejscowości Pątnów z dnia 

8 grudnia 2023 r. stanowi załącznik do protokołu), ale jest to tylko do zapoznania się dla 

radnych, czyli do wiadomości jest ten wniosek w sprawie budowy chodnika od szkoły                     

i to jest około 1100 m. Poprosił, aby radni się z tym zapoznali. Zapytał, czy są jeszcze 

jakieś wnioski? Nikt się nie zgłosił.  

 

 

 

Pkt 7 

Zamknięcie XXXIX posiedzenia komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zamknął XXXIX posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za udział. 

 

 

 

Protokołowała:   

 
Paulina Bednik 

Inspektor 


